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Barneveldse Middenstandsvereniging 

3771 CX  BARNEVELD 

 

Gemeente Barneveld 

Raadhuisplein 2 

3771 ER  BARNEVELD 

 

Barneveld, 15 april 2025 

Betreft: Barneveldse Beek 

 

Geachte mevrouw Pluimers en Raad,  

De Barneveldse Middenstandsvereniging was bekend met de wens van de Gemeente om de beek 

bovengronds te halen. Hierover zijn in het verleden, met ons bestuur al gesprekken gevoerd. 

Toendertijd waren er meerder redenen waarom een en ander niet op korte termijn te realiseren was. 

De redenen waren o.a. de toegankelijkheid van Barneveld Centrum, het gevaar op ratten ivm de 

horeca (etenwaren) in de buurt, de angst voor (toenemend) zwerfafval en de parkeerproblematiek.  

Het werd als een reëel gevaar gezien dat het gebied ‘te aantrekkelijk’ voor ratten zou worden. Dit is 

immers bij water een grotere kans en doordat er meerder horeca gelegenheden zitten en er een 

vergrote kans op zwerfafval is kan dit een potentieel gezondheidsrisico worden. 

Het volledig bovengronds halen van de beek zou daarnaast betekenen dat hij over twee 

parkeerplaatsen gaat die nu volop gebruikt worden voor het winkelend publiek. Op de Kapteijnstraat 

gaat het om ca. 250 parkeerplaatsen en bij de Veluwehal om ca. 88 plekken. Hiervan kan mogelijk een 

deel behouden worden, maar er zal een aanzienlijk deel vervallen. Gezien de huidige (en met de 

algehele groei van Barneveld) zeker de toekomstige tekorten in het aantal parkeerplaatsen is dat voor 

ons geen optie.  

De Gemeente erkende toendertijd dit probleem en we gaan er dan dus ook van uit dat ze hiervoor 

een passende oplossing hebben gevonden. Wij zijn (nog) niet officieel op de hoogte gesteld van de 

plannen om op relatief korte termijn de beek naar boven te halen, maar verwachten in een gesprek 

te gaan horen hoe de parkeerplaatsen gecompenseerd gaan worden in het plan en op welke wijze de 

goede toegankelijkheid van ons Centrum aanwezig blijft. Ook zal de gemeente, als goed bestuurder, 

ons dan vast voorleggen hoe zij gaan zorgdragen dat de reinheid gewaarborgd is ondanks de 

bezuinigingen op het onderhoud in- en rond het Centrum.  

We onderschrijven natuurlijk de noodzaak om de waterhuishouding in Barneveld Centrum op orde te 

hebben, maar als het naar boven halen van de Barneveldse Beek ten koste zou gaan van de belangen 

en bereikbaarheid van onze ondernemers, zijn er vast andere oplossingen voor de waterafvoer te 

bedenken. We gaan er van uit dat de Gemeente ons mee zal nemen in het proces en serieus onze 

belangen in het oog zal houden en dat er dan prachtige oplossingen uitkomen waar we allemaal 

positief tegenover staan. 
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Vraagtekens bij de gevolgde procedure 

Ten aanzien van de gevolgde procedure hebben wij als BMV nog wel wat vraagtekens. Onlangs is ons 

tijdens de raadvergadering verzekerd dat communicatie op een hoog plan staat, maar dan is er hier 

toch nog iets niet helemaal goed gelopen.  

Allereerst zijn zowel BMV als de meeste betrokken ondernemers niet door de Gemeente 

geïnformeerd over het voornemen. Twee van de ca. 7 ondernemers hebben wel een gesprek gehad, 

maar dit was opvallend kort voor het persbericht. De Hebberd is op 8 april geïnformeerd en Barnies 

Family is op 9 april rond 11.30 uur gebeld door Tim Groeneveld (team horeca van de Gemeente) dat 

hij met Björn Roskam (projectleider realisatie) diezelfde middag of de volgende ochtend graag een 

gesprek wilden. Dit gesprek heeft op donderochtend 10 april om 11.00 uur plaatsgevonden. Vlak voor 

de bekendmaking. Van een tijdige berichtgeving is dus ook bij deze twee ondernemers geen sprake, 

laat staan dat daar nog enige inbreng bij mogelijk was.  

 

Informatieplicht 

Daarnaast vinden wij het als BMV een kwalijke zaak dat de Gemeente Barnies Family niet eerder 

geïnformeerd heeft dat ze bezig waren met de ontwikkeling van de Kapteijnstraat. Janine van der 

Meij heeft op meerdere afdelingen gesprekken gehad in verband met het verbeteren van het 

terrasgedeelte. Daarbij is haar door de Gemeente wel verteld wat zij moest aanpassen en is er ook 

toestemming gegeven voor de aanpassing, maar er is haar nooit aangegeven dat ze wellicht beter 

even kon wachten aangezien er plannen waren met verstrekkende gevolgen. Nu heeft de Gemeente 

Barnies Family een aanzienlijk bedrag laten investeren, wat ze er nooit meer uit kunnen krijgen als de 

schop daadwerkelijk de grond in gaat op de Kapteijnstraat. Een zware kostenpost die m.i. niet onder 

het gewone bedrijfsrisico valt omdat de plannen bij de Gemeente bekend moeten zijn geweest en zij 

haar, als goed bestuurder betaamd, hadden moeten inlichten. Daarnaast zal het gefaseerd naar 

boven halen voor de beek voor Barnies Family betekenen dat zijn twee keer ca. 6 maanden geheel of 

gedeeltelijk afgesloten zijn en slecht bereikbaar voor bezoekers. Ook dit valt o.i. niet onder gewoon 

ondernemersrisico.  

Al jaren terug zijn er gesprekken geweest tussen BMV en Gemeente over het naar bovenhalen van de 

Barneveldse Beek. Er waren toen zwaarwegende redenen om het niet te doen. Deze redenen zijn 

wellicht iets afgezwakt door de noodzaak iets aan het waterprobleem te doen, maar kunnen nu niet 

terzijde geschoven worden.  

Wij verwachten van de Gemeente dat zij met passende oplossingen voor de gestelde problemen 

komt en dat zij ook onze ondernemer Barnies Family op eniger wijze zal compenseren. Uiteraard zijn 

wij bereid om met elkaar in gesprek te gaan over bovenstaande,  

Met vriendelijke groet,  

Voorzitter BMV 




